

1. Record Nr.	UNISA996552866303316
Autore	Conze Eckart
Titolo	Jahrbuch zur Liberalismus-Forschung // Eckart Conze [and six others]
Pubbl/distr/stampa	Baden-Baden : , : Nomos, , 2023
ISBN	3-7489-1858-5
Descrizione fisica	1 online resource (332 pages) : illustrations
Collana	Jahrbuch zur Liberalismus-Forschung, 35. Jahrgang (2023)
Disciplina	320.51
Soggetti	Liberalism
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>Der Politiker, Publizist und Unternehmer Walther Rathenau (1867-1922) gehört zu den bedeutendsten deutsch-jüdischen Persönlichkeiten des 19. und frühen 20. Jahrhunderts. Im "Zeitalter der Extreme" verstand er sich als Wortführer einer Moderne. Er profilierte sich als Kritiker der Gesellschaft, Politik und Kultur seiner Zeit. 1922 wurde der liberale Außenminister und Verständigungspolitiker von rechtsextremen Verschwörern ermordet - und zur Symbolfigur der Weimarer Demokratie. Anlässlich des 150. Jahrestages analysiert der Themenschwerpunkt des Jahrbuchs Leitbilder und Ambivalenzen Rathenaus im Kontext von Kaiserreich und Republik. Weitere Beiträge zu Ludwig Bamberger, dem thüringischen Politiker Arnold Paulsen und der Boulangismuskrise.</p> <p>The politician, intellectual and entrepreneur Walther Rathenau (1867-1922) is one of the most important German-Jewish personalities of the 19th and early 20th centuries. In the 'Age of Extremes', he saw himself as a spokesman for modernity. He distinguished himself as a critic of the society, politics and culture of his time. In 1922, the liberal foreign minister was assassinated by right-wing conspirators-and became a symbolic figure of Weimar democracy. On the occasion of the 150th anniversary of his death, this yearbook's contributions examine Rathenau's achievements and ambiguities in the context of the transition from Imperial Germany to the Republic. With further contributions on Ludwig Bamberger, the Thuringian politician Arnold</p>

